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  P R O T O K Ó Ł Nr XX/2016 

z obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 21marca 2016 roku  

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 16 
 30

. 

 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk. 

W obradach uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 87 % ustawowego składu Rady. 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 
Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska 

Radca Prawny – Rafał Hanusiak  
Kierownik ZMK – Krzysztof Adryjański 

Dyrektor Biblioteki – Renata Gajlewicz 

p.o. Dyrektora MDK – Jolanta Kwindacz 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Małgorzata Patyk  

Prezes Ośrodka Sportu i Rekreacji – Jacek Chudy  

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego w Blachowni 
Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 
1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 
4. Informacje międzysesyjne. 

5. Interpelacje Radnego Cezarego Osińskiego. 

6. Interpelacja Radnego Tomasza Rećko. 
7. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa.  

8. Opinie Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty , Kultury i Sportu, Promocji Gminy 

i Integracji Europejskiej 
9. Uchwała Nr 118/XX/2016 w sprawie ustalenia na terenie Gminy Blachownia liczby punktów 

sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży. 
10. Uchwała Nr 119/XX/2016 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia. 

11. Uchwała Nr 120/XX/2016 w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

12. Uchwała Nr 121/XX/2016 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016. 
13. Uchwała Nr 122/XX/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2016. 

14. Uchwała Nr 123/XX/2016 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady na rok 2016. 
15. Uchwała Nr 124/XX/2016 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 

2016. 

16. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej. 
17. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa. 

18. Sprawozdanie z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, 

Promocji Gminy i Integracji  Europejskiej. 
19. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XVIII i XIX. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie Gminy Blachownia liczby punktów sprzedaży 
napojów zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia 

poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Blachownia  
na rok 2016. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady na rok 2016. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2016. 
16. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej. 

17. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki 

Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 
18. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji  Europejskiej. 

19. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

20. Wolne wnioski. 
21. Zamknięcie obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady XX Sesji przywitała radnych 
i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów 

oraz podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk wnioskowała o zmianę porządku obrad poprzez wycofanie 
punktu 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Blachowni, ponieważ nie ma kandydata na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Radnego Pawła Pydy.  

 
Zapytała czy są inne wnioski dotyczące kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej? 

Wobec braku propozycji poddała pod głosowanie zmianę porządku obrad poprzez wycofanie projektu 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie - „za” 12 głosów, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję 
się”.  

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk  zmieniony porządek obrad, który został przyjęty 
jednogłośnie - „za” 12 głosów, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”.  

Na Sali obecnych 12 radnych.  



3 

 

 

Ad pkt. 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk wnioskowała o usprawiedliwienie nieobecności 
na sesji Radnego Jacka Roguta, Radnego Pawła Pydę i Radnej Katarzyny Boryckiej, która spóźni się 

na sesję. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański wnioskował o usprawiedliwienie 

nieobecności na sesji w dniu 24 lutego 2016 roku: Radnej Katarzyny Boryckiej, Radnej Edyty 

Mandryk, Radnego Tomasza Czecha, Radnego Pawła Pydę i Radnego Tomasza Rećko. 

 
Polityki Społecznej Sportu Kultury i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz prosił 

o usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji w dniu 16 marca 2016 roku nieobecności na 

posiedzeniu Radnego Pawła Pydy. 
 

Sekretarz Komisji Rewizyjnej Sebastian Cierpiał prosił o usprawiedliwienie nieobecności 

na posiedzeniu w dniu 2 marca i 3 marca 2016 roku Radnego Sebastiana Cierpiała, i Radnego 

Tomasza Czecha.   
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie nieobecności 
na posiedzeniu Komisji w dniu 18 lutego 2016 roku Radnego Sebastiana Cierpiała, Radnej Katarzyny 

Boryckiej, Radnego Andrzeja Pilarza i Radnego Tomasza Czecha w dniu 3 marca 2016 roku Radnej 

Katarzyny Boryckiej i Radnego Andrzeja Pilarza i 17 marca 2016 roku Radnej Katarzyny Boryckiej. 
 

Usprawiedliwienia zostały przyjęte jednogłośnie – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  
•  

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji Nr XIII/2016 z dnia 25 stycznia 2016 roku został przyjęty jednogłośnie 
– 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 
Protokół z sesji Nr XIX/2016 z dnia 18 lutego 2016 został przyjęty jednogłośnie 

– 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radny Sebastian Cierpiał (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków). 
Radny Cezary Osiński (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Radna Beata Matuszewska (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 
Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska przedstawiła informacje o pracy w okresie 
międzysesyjnym (informacje stanowią załączniki do protokołu). 

 

Radny Cezary Osiński zapytał, kiedy do Pani Burmistrz wpłynęło pismo (anonim) od mieszkańców 

Blachowni, Cisia, Łojek i Nowej Gorzelni, ponieważ radni nie otrzymali pisma jedynie informację, że 
takie pismo wpłynęło. 
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Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że pismo wpłynęło do Urzędu w dniu 

3 marca 2016 r. i było adresowane do Burmistrza i Radnych Rady Miejskiej i pismo zostało 

przekazane do Rady Miejskiej.  
Przewodnicząca Rady Edyta Mnadryk odpowiedziała, że każdy radny ma prawo wglądu 

do dokumentów wpływających do Rady. Poinformowała radnych pismem, że mogą się z pismem 

zapoznać.  

 

Ad pkt. 7 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk przedstawiła informacje o pracy w okresie międzysesyjnym 

poinformowała, że:  
1. Uczestniczyła w pierwszym Festiwalu Piosenki Wszelakiej, który odbył się w Miejskim 

Domu Kultury w Blachowni. 

2. Brała udział w cyklu Turniejów Sportowych organizowanych przez Klub „Orlik” 
w Blachowni. 

3. Uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym z osobami korzystającymi z zimowego dożywiania 

zorganizowanym przez Fundację „Progress” . 

4. Brała udział w Koncercie Walentynkowym zorganizowanym przez Miejski Dom Kultury 
w Blachowni. 

5. Uczestniczyła w Walnym Zgromadzeniu Ochotniczej Straży Pożarnej w Cisiu. 

6. Była na spotkaniu z okazji Dnia Kobiet zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich 
w Blachowni. Również z okazji Dnia Kobiet świętowała w Miejskim Domu Kultury 

w Blachowni.  

7. Reprezentowała z Panią Burmistrz  naszą Gminę w Nowej Brzeżnicy  na  XI Regionalnej 
Prezentacji Potraw i Wyrobów Wielkanocnych – „BABA WIELKANOCNA”. 

8. Brała udział w zebraniu sprawozdawczo wyborczym Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Blachowni, na którym został wybrany nowy zarząd i skład Komisji Rewizyjnej. 

9. 29 lutego br. odbyła się pierwsza sesja Młodzieżowej Rady Miejskiej w Blachowni. Podczas 
sesji dokonano wyboru Prezydium Młodzieżowej Rady. Przewodniczącą Młodzieżowej 

Rady została wybrana Paulina Krawczyk, Wiceprzewodniczącymi zostali Maciej Nowacki 

i Karolina Florek, Sekretarzem Klaudia Bagmat, Skarbnikiem Karolina Głębocka.  
Druga sesja odbyła się 16 marca br. na sesji dokonano wyboru Komisji Rewizyjnej. 

Powołano Komisję Sportu Edukacji i Rozrywki, Komisję Kultury i Promocji.  

 

Ad pkt. 8 

Interpelacje i wnioski radnych. 

Radny Tomasz Czech złożył interpelacje w sprawie: 

1. Naprawy ulicy Konopnickiej przy przejeździe kolejowym niestrzeżonym. 
2. Nawiązał do ostatnich doniesień prasowych i zapytał jak przedstawia się sytuacja 

ze Strategią Gminy Blachownia. 

3. Prosił o podjęcie działań w celu wykonania oświetlenia przy ul. Częstochowskiej na odcinku 
od „autodromu” do stacji gazowej.  

Radny Henryk Kania złożył interpelacje w sprawie: 

1. Usunięcia gałęzi krzewów przy ul. Kościuszki. Prosił o interwencję w Starostwie 

Powiatowym w Częstochowie, ponieważ dokonano wycinki krzewów a nie usunięto gałęzi. 
2. Usunięcia pni pozostałych po wyciętych drzewach w ul. Modrzewiowej, które stanowią 

zagrożenie.  

3. Wykonania organizacji ruchu na Osiedlu Błaszczyki II. 
4. Prosił o rozwiązanie problemu z dyżurami aptek. W godzinach nocnych żadna apteka nie 

dyżuruje w Blachowni. W nagłych potrzebach mieszkańcy muszą jechać po leki 

do Częstochowy.  
 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie: 

1. Dróg Gminnych, na których ustawione są znaki zakazu. Pytał czy mieszkańcy mogą 

ustawiać znaki zakazu bez zgody Gminy? 
2. Czy w Gminie są opracowane plany zagospodarowania przestrzennego? 



5 

 

3. Zapytał czy na terenie po byłym ZEM znajdują się zakłady uciążliwe dla środowiska? Czy 

były wydawane zezwolenia? Jakie to zakłady i kiedy otrzymały zezwolenia? 

 
Radna Małgorzata Bernat złożyła interpelacje w sprawie:  

1. Postawienia słupa ogłoszeniowego przy przystanku PKS naprzeciwko Domu Pomocy 

Społecznej w Blachowni. 
2. Prosiła o ustawienie pojemnika na śmieci z zamykaną pokrywą. Mieszkańcy bloku przy 

ul. Sienkiewicza skarżą się na Firmę wywożącą śmieci, ponieważ dostarczyła pojemnik 

na odpady z niezamykaną pokrywą i z tego powodu śmieci się wysypują. 

 
Radny Cezary Osiński złożył interpelacje w sprawie: 

1. Naprawy dziur powstałych w nawierzchni asfaltowej na ulicy Konopnickiej 

(interpelacja w załączeniu do protokołu).  
2. Wyrównania drogi gminnej ulicy Pięknej w Trzepizurach (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 

3. Wyrównania dróg gminnych Żwirki i Wigury, Sosnowej i Wojska Polskiego 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 
4. Naprawy dziur powstałych w nawierzchni asfaltowej na ulicy Dworcowej 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

5. Naprawy mostka przy ulicy pięknej w Trzepizurach (interpelacja w załączeniu do 
protokołu). 

6. Ujęcia wody pitnej dla mieszkańców Trzepizur (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 
7. Pomalowania wiaty przystankowej przy ulicy Zielonej (interpelacja w załączeniu 

do protokołu). 

 

Radny Tomasz Rećko złożył interpelacje w sprawie terenów elektro – metalurgicznych w Blachowni 
(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 

W tym punkcie zabrał również głos Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Tomasz Jaskóła 
zwrócił się z prośbą o nawiązanie z Panią Burmistrz i z Radą Miejską w Blachowni współpracy 

w zakresie: 

1. Niepodwyższania podatków lokalnych. 
2. Publikowania wszystkich umów cywilno – prawnych zawieranych przez Gminę w celu 

zapewnienia transparentności, która jest podstawą zaufania obywateli wobec władz samorządu. 

3. Przeprowadzenia ankiety dotyczącej projektowanego województwa częstochowskiego wśród 

mieszkańców gminy. 
4. Umożliwienia pełnienia dyżurów poselskich. 

 

Na sesję przybyła Radna Katarzyna Borycka.  
Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 9 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie ustalenia na terenie Gminy Blachownia liczby punktów sprzedaży napojów zawierających 

powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży 

jak i w miejscu sprzedaży. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski poinformował, że Komisja negatywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. Zaznaczył, że Radni nie mieli pełnej informacji na temat punktów sprzedaży (opinia 

stanowi załącznik do protokołu). 

 

Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji 
Europejskiej Andrzej Pilarz odczytał pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały 

sprzedaży (opinia stanowi załącznik do protokołu). 
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W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Cezary Osiński poinformował, że na Komisji Budżetu radni nie otrzymali informacji na temat 
danych osoby starającej się o punkt sprzedaży napojów alkoholowych oraz miejsca sprzedaży. 

Wnioskował na Komisji Budżetu o opinię prawną w tej sprawi, czy radni mogą znać miejsce punktu 

sprzedaży? 
 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że Przewodniczący Komisji Marek 

Kułakowski złożył wniosek o opinię, którą radca prawny przygotuje. 

 
Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Marek Dądela wyjaśnił, 

że zgodnie z ustawą o ochronie danych osobowych nie można podać danych przypisanych do imienia  

i nazwiska osoby, które można odnieść do konkretnej osoby. Dlatego pracownik na posiedzeniu 
Komisji nie udzielił informacji.  

Natomiast można ujawnić miejsce wykonywania działalności gospodarczej. Z danymi wnioskodawcy 

można się zapoznać po uprawomocnieniu się decyzji zezwalającej na prowadzenie działalności 

gospodarczej, która jest wpisana do Centralnego Rejestru Ewidencji Działalności Gospodarczej. 
 

Uchwała Nr 118/XX/2016 w sprawie ustalenia na terenie Gminy Blachownia liczby punktów 

sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych 
do spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży została podjęta większością głosów 

stosunku 12 głosów „za”, 0 głosów „wstrzymuję się”, „przeciw” 1 głos. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 10 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji 

Europejskiej Andrzej Pilarz odczytał pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały 

sprzedaży (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk zapytała, czy nie było możliwości znalezienia schroniska 

dla zwierząt bliżej Blachowni np. prowadzonego w Cisiu?  
Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym Krzysztof Adryjański wyjaśnił, że w Cisiu 

prowadzony jest hotel dla zwierząt. Hotel nie spełnia wymogów schroniska.  

Schronisko zaproponowane w projekcie uchwały podało najniższą cenę z pośród ofert, które wpłynęły 

w odpowiedzi na zaproszenie do składania ofert.  

 

Uchwała Nr 119/XX/2016 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Blachownia została podjęta jednogłośnie 
„za” 13 głosów, 0 głosów „wstrzymuję się”, 0 głosów „przeciw”. 

Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 11 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

Uchwała Nr 120/XX/2016 w sprawie opłaty prolongacyjnej została podjęta jednogłośnie „za” 13 

głosów, 0 głosów „wstrzymuję się”, 0 głosów „przeciw”. 
Na Sali obecnych 13 radnych.  

 

Ad pkt. 12 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016. 

 

Za zgodą Przewodniczącej Rady sesję opuścił Radny Marek Kułakowski .  
Na Sali obecnych 12 radnych.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Borycka poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 
Radny Cezary Osiński nawiązał do przesunięcia w budżecie środków na rozliczenie za Halę 

Sportową. Uważa, że pójście drogą sądową dla Gminy byłoby korzystne.  

W budżecie przesuwane jest 720 tyś. zł. Prosił o szczegółowe przedstawienie rozliczenia Hali.  
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że w dniu 31 stycznia 2012 roku wpłynęła 

do Gminy faktura na kwotę 1 121 339,04 zł, która nigdy nie została zapłacona. Firma SPORT HALS 

złożyła powództwo do sądu w wyniku niezapłaconej faktury, sprawa toczy się od 2012 roku. Obecnie 

po negocjacjach i po rozmowie z Firmą mamy do zapłacenia około 702 tyś. zł.  
Firma SPORT HALS w sporze sądowym rości sobie od Gminy 1 372 661,96 zł. Jest to kwota 

z niezapłaconej faktury plus odsetki.  

Po negocjacjach z Firmą od powyższej kwoty zostały odliczone kary umowne za niewykonanie 
w terminie Hali, wszystkie koszty naprawy, które Gmina w międzyczasie poniosła. Odliczono kwoty 

wynikającą z opinii Biegłego Sądowego oraz w części odsetki.  

Jeżeli Gmina nie podpisze ugody będzie musiała zapłać kwotę wynikającą z faktury plus odsetki, 
kwotę wpisu procesu sądowego, która wynosiła ponad 60 tyś. zł (w przypadku podpisania ugody 

kwota wpisu jest w połowie umarzana, pozostała kwota jest rozdzielana na dwie strony). Dochodzą 

koszty zastępstwa procesowego, które Gmina musiałaby ponieść.   

Ugoda jest korzystnym rozwiązaniem dla Gminy, zakończy spór sądowy trwający od 2011 roku. 
Radny Cezary Osiński poinformował, że na posiedzeniu Komisji Budżetu faktura nie była dostępna. 

Faktury nie było w Urzędzie.  

Uważa, że jeżeli radni mają podejmować decyzję w sprawie kwoty 720 tyś. zł to powinni być 
zapoznani z dokumentami. 

Zapytał ile SPORT HALS był winny Gminie za nieoddanie Hali w terminie? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że 239 206 zł (jest to kwota kar 

umownych). Za nieterminową realizację inwestycji kwota ta jest odejmowana od faktury.    
Radny Cezary Osiński poinformował, że nie są to wszystkie kary umowne, ponieważ za dwa 

miesiące nieoddania Hali w terminie nie zostały doliczone. Zapytał czy jest protokół negocjacji 

i co zawiera? Protokół powinien być radnym przedstawiony. 
Radca Prawny Agnieszka Glińska odpowiedziała, że wszystkie szczegółowe informacje zostały 

udzielone na Komisji. Roszczenia są o roboty budowlane. Dlaczego kary umowne nie zostały 

naliczone w tym czasie, kiedy powstał spór?  Kwota jest dokładnie tą kwotą, o którą powstał spór 
i jest kwotą ze sprzeciwu.  

Zarzut był podniesiony w sprzeciwie przez mecenasa i Gminę Blachownia. Roszczenie obecnie 

o dodatkowe kary umowne byłoby przedawnione. Jest to stan, który zastaliśmy, który trwa. Opinia 

Biegłego została wypracowana przez osoby kompetentne przez kierownika budowy po stronie SPORT 
HALSU i inspektora nadzoru po stronie Gminy, którzy obliczali i wymiarowali Halę. Kwestionowanie 
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opinii i decydowanie się na kolejne kroki to jest kolejne 12 - 16 tysięcy zł.  

Nie ma możliwości naliczenia dodatkowych kar umownych.  

Radny Cezary Osiński poinformował, że głosuje przeciw podjęciu uchwały, ponieważ protokołu 
negocjacji radni nie otrzymali. Ustawa z dnia 17 grudnia 2014 roku o naruszeniu dyscypliny finansów 

publicznych art. 20 mówi, że „Osoba, o której mowa w art. 4 ust. 1 pkt 1, uczestnicząca 

w podejmowaniu uchwały zawierającej polecenie lub upoważnienie do popełnienia czynu 
naruszającego dyscyplinę finansów publicznych, w przypadku niezgłoszenia sprzeciwu do tej 

uchwały, odpowiada na zasadach określonych w art. 19 ust. 3. 

Za zgłoszenie sprzeciwu, o   którym mowa w ust. 1, uważa się zgłoszenie sprzeciwu do uchwały 

na piśmie albo ustnie do protokołu, jak również głosowanie przeciwko uchwale w przypadku 
głosowania imiennego”.  

Radca Prawny Rafał Hanusiak poinformował, że Burmistrz zwrócił się o dodatkową ekspertyzę 

prawną do Profesorów Uniwersytetu Jagiellońskiego Katedry Prawa Cywilnego w celu rozważenia 
możliwości kontynuowania procesu, czy zawarcia ugody w oparciu o posiadany przez Gminę materiał 

dowodowy. 

Poinformował, że gdybyśmy kontynuowali proces doszłoby około 550 tyś. zł odsetek.  

W jego ocenie i autorów opinii ugoda jest korzystna, zamyka spór, zwalnia w budżecie zablokowane 
środki i można dalej kontynuować działalność inwestycyjną. 

 

Uchwała Nr 121/XX/2016 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016 uchwała została podjęta 
większością głosów w stosunku 8 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 3 głosy „wstrzymuje się”.  

Na Sali obecnych 12 radnych. 

Radny Cezary Osiński prosił o wpisanie do protokołu, że głosował „przeciw” podjęciu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016. 

 

Ad pkt. 13  

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Blachownia na rok 2016 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Borycka poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały (opinia stanowi załącznik do protokołu). 

 
Uchwała Nr 122/XX/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2016 uchwała została podjęta większością głosów w stosunku 8 głosów „za”, 

1 głos „przeciw”, 3 głosy „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 13 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady na rok 2016. 

 

Uchwała Nr 123/XX/2016 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady na rok 2016 

została podjęta jednogłośnie 12 głosów „za”, „wstrzymuje się” 0 głosów, „przeciw” 0 głosów. 
Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 14 
Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2016 

 
Uchwała Nr 124/XX/2016 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Blachowni na rok 2016 

została podjęta jednogłośnie 12 głosów „za”, „wstrzymuje się” 0 głosów, „przeciw” 0 głosów. 

Na Sali obecnych 12 radnych. 

 

Ad pkt. 15 
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Członek Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej za rok 2015 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 
 

Ad pkt. 16 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Borycka przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji 

Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa (sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad pkt. 17 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Andrzej Pilarz przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 
Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji  Europejskiej 

(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad pkt. 18 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na część zgłoszonych  interpelacji 

i wniosków radnych, na pozostałe interpelacje udzieli odpowiedzi pisemnej: 

 
W sprawie remontu dróg odpowiedziała radnym, że drogi będą naprawiane w miesiącu kwietniu 

po wyłonieniu wykonawcy, przy sprzyjających warunkach atmosferycznych. Robione są obmiary 

ubytków, inwentaryzacja.  
W sprawie oświetlenia ulicy Częstochowskiej poinformowała, że koszt zadania wynosi około 500 tyś. 

zł. Trzeba się zastanowić, w jaki sposób będzie można na ten cel pozyskać środki. Jeżeli nie będzie 

możliwości to należy zabezpieczyć środki w przyszłorocznym budżecie. 

 
Radnemu Henrykowi Kani w sprawie: 

1. Usunięcia gałęzi krzewów przy ul. Kościuszki odpowiedziała, że były w tej sprawie zgłoszenia 

do Powiatu, będziemy dalej interweniować o usunięcie gałęzi. 
2. Wykonania organizacji ruchu na Osiedlu Błaszczyki II poinformowała, że projekt organizacji 

ruchu został wykonany po wyłonieniu wykonawcy znaki zostaną ustawione.  

 
Radnej Małgorzacie Bernat w sprawie postawienia słupa ogłoszeniowego odpowiedziała, że po 

uzgodnieniach z Powiatowym Zarządem Dróg słup zostanie ustawiony. 

 

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski w sprawie zapytania Radnego Tomasza Czecha 
w sprawie Strategii Gminy Blachownia i Rewitalizacji odpowiedział, że w najbliższym wtorek 

członkowie Zespołu ds. Strategii będą mogli spotkać się i zadecydować, jaki będzie harmonogram 

przyjęcia dokumentu przez Radę Miejską. Zapewnił, że uczynione zostało wszystko, co pozwoli 
Gminie Blachownia posiadać przemyślaną, skonsultowaną Strategię Rozwoju do roku 2030. Również 

ten tryb procedowania jest przy przyjmowaniu Lokalnego Programu Rewitalizacji, który jest między 

innymi niezbędny dla przedsiębiorców do wniosków aplikacyjnych o   środki dla swoich 

przedsiębiorstw. Program został skonsultowany z Urzędem Marszałkowskim Województwa Śląskiego 
ds. Rewitalizacji.   

 

Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Marek Dądela 
odpowiedział na interpelację Radnego Henryka Kani w sprawie dyżurów aptek. Na podstawie 

uchwały Rady Powiatu Częstochowskiego z 22 grudnia 2015 roku apteki w Blachowni są czynne 

w godzinach od 8
 00

 do 20 
00

. Dyżury nocne zostały podzielone na rejony i w jednym tygodniu 
ma dyżur apteka w Blachownia w drugim inna Gmina. Dyżury są podane na stronie Urzędu.  

 

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym w Blachowni Krzysztof Adryjański odpowiedział na 

interpelację Radnej Małgorzacie Bernat w sprawie ustawienie pojemnika na śmieci z zamykaną 
pokrywą obok bloku przy ul. Sienkiewicza. Poinformował, że z Firmą wywożącą odpady komunalne 

są bardzo duże problemy, ponieważ notorycznie nie wywiązuje się z obowiązków wynikających 
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z umowy. Pojemnik, o którym mowa przestawiany jest przez Firmę z jednego miejsca 

magazynowania na drugie. Wszystkie „gniazda” do gromadzenia odpadów są monitorowane 

co tydzień, sporządzana jest dokumentacja fotograficzna. Przygotowywany jest raport za trzy miesiące 
pracy Firmy, żeby były podstawy do naliczenia kar umownych i dochodzenia swoich roszczeń. 

Ponadto poinformował o pozostałych problemach związanych z wywozem śmieci przez Firmę. 

 

Ad pkt. 19 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że Pani Olszewska złożyła pismo do Rady 

Miejskiej w Blachowni w sprawie zmiany uchwały Nr 62/XII/2015 dotyczącej wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy najmu na okres 5 lat w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego położonego 
w Łojkach przy ul. Długiej 50 z Przedsiębiorstwem Przemysłowo Handlowo Usługowym Małgorzata 

Olszewska pismo zostało skierowane do Komisji Budżetu. 

Prosiła o przedstawienie opinii. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Borycka odczytała opinię nr 2 z dnia 18 lutego 2016 roku 

(opinia stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że przygotowała stanowisko w tej sprawie. 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Beata Matuszewska przedstawiła treść stanowiska: 

 

STANOWISKO Nr 1/XX/2016 

Rady Miejskiej w Blachowni 

z dnia 21 marca 2016 roku 

w sprawie rozpatrzenia wniosku P.P.H.U. Małgorzata Olszewska 
Rada Miejska w Blachowni po rozpatrzeniu wniosku P.P.H.U. Małgorzata Olszewska 

w sprawie zmiany uchwały Nr 62/XII/2015 dotyczącej wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu 

na okres 5 lat w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego położonego w Łojkach przy ul. Długiej 

50 z Przedsiębiorstwem Przemysłowo Handlowo Usługowym Małgorzata Olszewska nie widzi 

podstaw do zmiany przedmiotowej uchwały. 

Zobowiązuje się jednocześnie Przewodniczącą Rady Miejskiej w Blachowni 

do poinformowania Małgorzaty Olszewskiej i o podjętym stanowisku. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk zapytała radnych czy chcą coś dodać w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków poddała pod głosowanie przedstawione stanowisko. 
Stanowisko zostało podjęte większością głosów w stosunku 11 głosów „za”, 1 głos „wstrzymuje 

się”, 0 głosów  „przeciw”. 
Na Sali obecnych 12 radnych. 
Radny Cezary Osiński prosił o odpowiedź na interpelację w sprawie - czy umowa z Firmą 

Sadkowski została złożona do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych i uzupełnienia 

załączników. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że zostanie udzielona odpowiedź. 

 

Przewodniczący Rady Sportu Marcin Mandryk zaprosił radnych na posiedzenie Rady Sportu, 

podczas którego poruszany będzie bardzo ważny temat - odpłatności za korzystanie z obiektów 
sportowych przez Kluby i Stowarzyszenia działające na terenie naszej gminy.  

 

Radny Cezary Osiński nawiązał do rozmowy, jaką przeprowadził z osobą uzależnioną od alkoholu, 
która walczy z nałogiem od dwóch tygodni bez pomocy psychologicznej. Zapytał czy jest 

uruchomiony punkt pomocy psychologicznej dla osób uzależnionych od alkoholu? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że obecnie trwa wybór terapeuty 

i psychologa do punktu konsultacyjnego, wcześniej w naszej gminie punktu nie było. Ponadto 
zaproponowała, żeby osoba zgłosiła się do Klubu Abstynenta Familia, który działa na terenie naszej 

gminy. 

Radny Tomasz Czech dodał, że należy skierować osobę do Punktu Terapii Uzależnień. 
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Ad pkt. 20 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Rady zamknęła XX sesję Rady 
Miejskiej w Blachowni. 

 

Protokołowała       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik        Edyta Mandryk 


